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                    Summary

                	
                    1.
                    
                      Not only the males of the drumming stoneflies drum, but also the females.

                    
                  
	
                    2.
                    
                      The drumming of the males serves for recognizing and finding the females, which answer this drumming only in an uncoupled state.

                    
                  
	
                    3.
                    
                      The male drums first, afterwards the female answers at once. With Capnia, Perla and Dinocras only the males are in search for the females, which remain sitting on their places, whereas with Isoperla both (male and female) look for each other and drum when they meet each other.

                    
                  
	
                    4.
                    
                      After the first coupling the females do not drum any longer and they begin laying eggs, which they otherwise keep for days and weeks.

                    
                  
	
                    5.
                    
                      If the coupled females by chance are found again by a male, they may prevent further couplings by an attitude which is typical of the refusal (Fig. 5).

                    
                  
	
                    6.
                    
                      The knocks caused by drumming are produced by the up and down swinging of the abdomen.

                    
                  
	
                    7.
                    
                      The transference of the vibrations caused by the drumming exclusively takes place by the vibration of base, not by any sounds.

                    
                  
	
                    8.
                    
                      Each investigated species of the stoneflies drums with a frequency and duration only characteristic of this one species.

                    
                  
	
                    9.
                    
                      The specification and variability of the drum signals, as well as the way they drum were controlled and confirmed by drumming knocks which were artificially produced and varied.

                    
                  
	
                    10.
                    
                      The subgenual organ — one of the possible sense-organs for the reception — was proved to be the perceiving sense-organ by experiments which eleminated or stimulated certain parts of the body.

                    
                  
	
                    11.
                    
                      The males of Capnia bifrons find their way to the females by observing the increasing intensity of the drum knocks, the males of Perla marginata — which usually sit on stems — find their way by the devision of before and behind as well as by right and left hand side (of seperation of leaves).

                    
                  
	
                    12.
                    
                      For the calculation of the speed of the expansion of the vibration on plants there is destined the modulus of elasticity and torsion of Phalaris arundinacea L. (Gramineae).

                    
                  


              

Zusammenfassung

                	
                    1.
                    
                      Bei den trommelnden Perliden trommeln nicht nur die Männchen, sondern auch die Weibchen.

                    
                  
	
                    2.
                    
                      Das Trommeln der Männchen dient der Erkennung und Auffindung der Weibchen, die nur im unbegatteten Zustand das Trommeln erwidern.

                    
                  
	
                    3.
                    
                      Das Männchen trommelt immer zuerst, das Weibchen antwortet sofort danach. Bei Capnia, Perla und Dinocras sucht nur das Männchen, das Weibchen bleibt auf seinem Platz sitzen, während bei Isoperla sich beide Geschlechter gegenseitig suchen und beim Zusammentreffen trommeln.

                    
                  
	
                    4.
                    
                      Nach der ersten Kopulation trommeln die Weibchen nicht mehr und beginnen mit dem Legen von Eiern, die sie sonst über Tage und Wochen zurückhalten.

                    
                  
	
                    5.
                    
                      Werden die begatteten Weibehen zufällig von einem Männehen wiedergefunden, so können sie weitere Kopulationen durch eine charakteristische Verweigerungsstellung verhindern (Abb. 5).

                    
                  
	
                    6.
                    
                      Die Trommelstöße werden durch Auf- und Abschwingen des Abdomens hervorgebracht.

                    
                  
	
                    7.
                    
                      Die Übertragung der durch Trommelstöße ausgelösten Vibrationen erfolgt ausschließlich durch den Untergrund, nicht durch Schall.

                    
                  
	
                    8.
                    
                      Jede der untersuchten Perlidenarten trommelt mit einer für sie charakteristischen Frequenz und Dauer.

                    
                  
	
                    9.
                    
                      Die Spezifität und Variabilität der Trommelsignale sowie deren Vortragsweisen wurden durch künstlich erzeugte und variierte Trommelstöße überprüft und bestätigt.

                    
                  
	
                    10.
                    
                      Von den als Rezeptor möglichen Sinnesorganen wurde durch Ausschaltungsund lokale Reizungsversuche das Subgenualorgan als perzipierendes Sinnesorgan nachgewiesen.

                    
                  
	
                    11.
                    
                      Die Männchen von Capnia bifrons orientieren sich bei der Suche der Weibchen nach steigenden Intensitäten der Trommelstöße, die Männchen von Perla marginata, die meist an Stengeln sitzen, durch die Unterscheidung von vorne und hinten, sowie von rechts und links bei Blattabzweigungen.

                    
                  
	
                    12.
                    
                      Für die Berechnung der Ausbreitungsgeschwindigkeit von Erschütterungen auf Pflanzen wird der Elastizitäts- und Torsionsmodul von Phalaris arundinacea L. bestimmt.
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